



||| PETRUSADVISERS

MASTERCLASS RHÔNE VALLEY



Restaurant Taubenkobel

Donnerstag, 30. September 2021



RHÔNE VALLEY

The river Rhône flows approximately 400km through France, between the border of Switzerland and the Mediterranean Sea and is divided into Northern and Southern Rhône.

Granite is the most important rock in Northern Rhône and offers excellent conditions for the Syrah grape variety, which is considered the most important grape variety in this area. Especially in winter, Northern Rhône is significantly cooler and more humid than Southern Rhône.

Until around 1980, the wines of Côte-Rôtie were only known to insiders before Marcel Guigal catapulted them to fame. Wines from this region often resemble large Burgundy wines. The Hermitage location is also of great importance: with only 136 hectares (the size of Château Lafite), wines from this location are among the most important French wines.

In Southern Rhône, sand, limestone, clay and alluvial soil are predominant. The climate is drier and hotter, which makes for stronger wines. Southern Rhône is best known for the Château de Beaucastel, which combines a total of up to 13 grape varieties in their cuvee.



DAS RHÔNE TAL

Die Rhône fließt zwischen der Grenze zur Schweiz und dem Mittelmeer ca. 400 km durch Frankreich und unterteilt sich in die Gebiete Nördliche Rhône und Südliche Rhône.

Granit ist das bedeutendste Gestein im nördlichen Rhône Gebiet (70 820 ha) und bietet hervorragende Bedingungen für Syrah, eine der wichtigsten Rebsorten in diesem Gebiet. Vor allem im Winter ist die Nördliche Rhône deutlich kühler und feuchter als die Südliche Rhône. Bis ca. 1980 waren die Weine der Côte-Rôtie eher nur Insidern bekannt, ehe ihnen Marcel Guigal zu Weltruf verhalf.

Weine dieser Region ähneln oft großen Burgundern. Auch die Lage Hermitage ist von größter Bedeutung: Mit nur 136 Hektar (so groß wie Château Lafite) gehören Weine dieser Lage zu den bedeutendsten aus Frankreich.

In der Südlichen Rhône ist Sand, Kalkstein, Ton und Schwemmboden vorherrschend. Das Klima ist trockener und heißer, was für kräftigere Weine sorgt. Die Südliche Rhône ist vor allem bekannt durch das Château de Beaucastel, das insgesamt bis zu 13 Rebsorten in deren Cuvee vereinigt.



FLIGHT 1

2018 Vernillon Condrieu, Jamet

Condrieu



Tasting Notes

2018 Hermitage Blanc, Chave

Hermitage



Tasting Notes



FLIGHT 2

2009 Cuvée Belle Hélène, Ogier

Côte-Rôtie



Tasting Notes

2009 Château de Beaucastel

Châteauneuf-du-Pape



Tasting Notes



FLIGHT 3

2009 Côte Rôtie, Jamet

Côte Rôtie



Tasting Notes

2009 La Landonne, E. Guigal

Côte Rôtie



Tasting Notes



FLIGHT 4

1989 La Turquie, E. Guigal

Côte Rôtie



Tasting Notes

2009 La Turquie, E. Guigal

Côte Rôtie



Tasting Notes



FLIGHT 5

2005 Réserve des Célestins, H. Bonneau Châteauneuf-du-Pape



Tasting Notes

2007 Deus Ex Machina, Clos Saint Jean Châteauneuf-du-Pape



Tasting Notes



FLIGHT 6

2001 Château Rayas

Châteauneuf-du-Pape



Tasting Notes

2006 Château Rayas

Châteauneuf-du-Pape



Tasting Notes



FLIGHT 7

2010 Cuvée Réservee, Domaine du Pegau Châteauneuf-du-Pape



Tasting Notes

2010 Da Capo, Domaine du Pegau Châteauneuf-du-Pape



Tasting Notes



FLIGHT 8

1983 Vintage, Niepoort

Vintage Port



Tasting Notes



PETRUSADVISERS



PETRUSADVISERS